
ROKY 2006 -2009 
 

Štyri  roky sa do kroniky nezapisovalo, preto ako nová kronikárka 

obce Vám chcem opísať aspoň najdôleţitejšie udalosti, ktoré sa stali 

počas rokov 2006 aţ 2009. 
 

Demografické údaje: 
rok 2006 

počet obyvateľov na začiatku roka 1671 

sťahovanie do obce                             43 

                   z obce                                23 

narodenie                                              12    7 dievčat 5 chlapcov 

úmrtie                                                    22    7 ţien 15 muţov 

sobáše                                                    10 
 

rok 2007 

počet obyvateľov                            1690 

sťahovanie do obce                             41 

                   z obce                               26 

narodenie                                             17         12 dievčat 5 chlapcov 

úmrtie                                                   17          8 ţien 9 muţov 

sobáše                                                   13 
 

rok 2008 

počet obyvateľov                           1698 

sťahovanie do obce                            22 

                   z obce                              27 

narodenie                                              8          6 dievčat 2 chlapci 

úmrtie                                                 10           6 ţien      4 muţi 

sobáše                                                  8 

 

rok 2009   
počet obyvateľov                         1679 

sťahovanie do obce                          23        

                   z obce                            22 

narodenie                                         19            7 ţien   12 muţov 

úmrtie                                               17            5 ţien   12 muţov                                       
 

sobáše                                                7 



Voľby 

 

V roku 2006 sa konali aţ dvoje voľby a to prvé 17. júna 2006 do 

Národnej rady Slovenskej republiky. O počet hlasov sa uchádzalo 21 

politických strán. V Alekšinciach vyhrala strana Smer - sociálna 

demokracia, ktorá zo 772 hlasov dostala 377, čo bol najväčší počet. 

Táto strana mala aj najviac hlasov v celej republike a tak sa dostala do 

vlády spolu s Hnutím za demokratické Slovensko a Slovenskou 

národnou stranou. Do Národnej Rady bol zvolený aj občan Alekšiniec 

- Ing. Tibor Glenda, čo bolo veľkým prínosom i pre obec. Tieţ treba 

spomenúť ţe hovorkyňou predsedu vlády p. Róberta Fica bola naša 

občianka Mgr. Silvia Glendová.  

 

Druhé voľby sa konali 2. 12. 2006 a volil sa starosta obce a poslanci 

do obecného zastupiteľstva. Starostom bol opäť zvolený p. Igor 

Miškolci a získal 488 hlasov z 838. Okrem neho kandidovali aj p. 

Pavol Boţík, Marián Halás, Miloš Kyjak. Za poslancov boli zvolení 

z 815 platných hlasov:  

 

1. Ing. Jozef Čapla -  341  hlasov – na návrh Ľudovej strany - 

Hnutie za demokratické Slovensko,  Slovenská národná strana; 

2. Stanislav Cebo        -321 hlasov -  na návrh Komunistickej 

strany Slovenska; 

3. Alena Hladká        -308 hlasov -  na návrh Ľudovej strany – 

Hnutie za demokratické Slovensko, Slovenská národná strana;  

4. Mgr. Viliam Zverina – 302 hlasov – na návrh Ľudovej strany – 

Hnutie za demokratické Slovensko, Slovenská národná strana; 

5. Dušan Kotúč             - 272 hlasov na návrh Komunistickej 

strany Slovenska;  

6. Jozef Bauman           - 264 hlasov na návrh Smeru – sociálna 

demokracia; 

7. PaedDr. Daniela Kušnírová – 260 hlasov ako nezávislý 

kandidát.    

Zástupcom starostu sa stal p. Mgr. Viliam Zverina. 

 

6. júna 2009 sa konali voľby do Európskeho parlamentu. Z celkového 

počtu voličov zapísaných do voličských zoznamov v našej obci 1322  



sa volieb zúčastnilo len 229 občanov. Najviac naši občania volili 

stranu Smer – sociálna demokracia s počtom hlasov 113. 

 

21. 3. 2009  si občania vyberali zo 7 kandidátov svojho prezidenta 

republiky. V Alekšinciach  z 1307 voličov sa volieb zúčastnilo 510. 

Ani jeden z kandidátov nedostal nadpolovičnú väčšinu hlasov, preto 

bolo druhé kolo volieb.   

 

4. apríla 2009 sme opäť volili prezidenta Slovenskej republiky. 

Občania si mohli vybrať spomedzi dvoch kandidátov a to p. Ivana 

Gašparoviča a Ivety Radičovej. Zvolený bol opäť Ivan Gašparovič. 

Volieb sa zúčastnilo v našej obci z 1304 oprávnených voličov 669. 

Ivan Gašparovič dostal od našich občanov 512 hlasov a pani Radičová 

155. 

 

Strany a spoločenské organizácie v obci 

Politické strany:  

l.  Hnutie za Demokratické Slovensko – Ľudová strana    

    predseda p. Gabriela Záhorská -   počet členov 39 

2. Slovenská národná strana 

    predseda p. Mgr. Viliam Zverina – počet členov 16 

3. Komunistická strana Slovenska predseda p. Stanislav Cebo – počet 

členov 20 

 

Zoznam politických klubov v obci 

l. Smer – sociálna demokracia – predseda p. Peter Mikula    - počet 

členov 7          
 

Spoločenské organizácie 

1. Jednota dôchodcov             predseda Ing.  Leonard Bulla           

počet členov  159 

2. Miestny kynologický klub  predseda o. Vladimír Jurík               

počet členov    30 

3. Zväz mladých na Slovensku predseda p. Marek Tylka                

počet členov    27  

4. ZO SZPO - poľovníci predseda p. Jozef Kováč  počet členov  27 

5. ZO SZČK  - tzv. červený kríz predseda Kristína Rigová počet 

členov     14 



6. ZO SZCH – chovatelia predseda Stanislav Cebo počet členov 15 

7. ZO SZZ- záhradkári predseda Peter Korch     počet členov     10 

8. Šachový klub  predseda Mgr. Viliam Zverina  počet členov     12 

9. Stolnotenisový klub predseda Miroslav Valko počet členov     10 

10.ERKO- klub predseda Martin Kovaľ počet členov     17 
 

Kluby         

1. Miestny futbalový klub   predseda Peter Mikula  počet členov 

OZ  60 

2. Mariášový klub  predseda Ján Turánek  počet členov OZ   8 

3. OZŢ   predseda Igor Miškolci  počet členov  OZ   8   

4. Zdruţenie rodičov  predseda p. Hunková   počet členov  20  

 

A čo sa dôležité stalo v rokoch 2006 až 2009 v našej obci  

Rok 2006 

Pri príleţitosti 60. výročia oslobodenia obce 2.4. 2006 bola odhalená 

pamätná tabuľa na budove obecného úradu. Zápis zo slávnosti je 

uvedený aj v tejto knihe  z druhej strany. 

 

Hádam najdôleţitejšou udalosťou bolo 850. výročie zaloţenia obce. 

Oslavy sa konali v dňoch  8 . a 9. 7. 2006. 

V sobotu  o 10.00 hod.  sa začali športové podujatia pre deti. Hlavný 

program, ktorý moderovala Elena Hadvigová  a to vystúpenie 

maţoretiek a školských detí   bol v kultúrnom dome . Pri tejto  

príleţitosti starosta obce odovzdal  cenu obce  zaslúţilým občanom 

a to : 

p. Jozefovi Bullovi, p. Gabriele Barčákovej, p.  Ladislavovi 

Habiňákovi a  p. Jozefovi Kyjakovi. Po ukončení slávnostného 

programu pokračovala zábava a diskotéka.   

V nedeľu  v kostole bola slávnostná svätá omša  za prítomnosti pána 

arcibiskupa Mgs. Dominika Tótha ( pozri presne do pam. knihy)    

a jej súčasťou bolo aj posvätenie  Obecnej koruhvy???. Po nej 

nasledoval slávnostný obed pre pozvaných hostí. Popoludní sa 

odohrali na miestnom ihrisku priateľské futbalové zápasy. Kto chcel, 

mohol si tu pozrieť i vystúpenie skupiny Eminent so zábavným 

programom. V prestávkach a po zápasoch hrala na počúvanie i do 

tanca skupina Orion. Samozrejme ţe nechýbalo i dobré občerstvenie 

pre prítomných. 



Na počesť osláv bol vydaný špeciálny „ Alekšinský informátor“ – 

obecné noviny, kde svoju činnosť prezentovali všetky obecné 

organizácie.  Tieţ bola vytlačená i stručná história obce Alekšince.  

 

Organizácie sa tieţ činili. Záhradkári ako kaţdý rok robili výstavu 

ovocia a zeleniny, v tomto roku sa niesol v znamení kapusty – teda 

hlúbovín . Výstava má uţ dobré meno a zapojilo sa do nej dosť 

občanov, ktorí priniesli to, čím sa mohli popýšiť, čo sa im v záhrade 

výnimočné urodilo.  Mládeţníci sa prezentovali s postavením mája 

a jeho skladaním. Je to pekná tradícia. 

 

Rok 2007  

 

Mikroregión Radošinka 

 

Začiatkom roka sa spojilo 11 obcí Nitrianskeho kraja, medzi nimi 

i naša obec do mikroregiónu Radošinka. Základným motívom je 

vytvorenie silnejšieho územia čo do počtu obyvateľov na základe 

spoločného záujmu a za účelom vzájomnej pomoci pri zabezpečovaní 

rozvoja územia spojených obcí. Sú to tieto: Alekšince, Čab, 

Čakajovce, Hruboňovo, Kapince, Lukáčovce, Luţianky, Malé Záluţie, 

Nové Sady, Šurianky a Zbehy. V tomto regióne ţije 12 076 

obyvateľov na území 12 801 ha. V rámci projektu zatiaľ bude 

zostavená rozvojová stratégia vidieka. 

 

V tomto roku sa začala výstavba  dvoch nových bytoviek , ktorú 

vykonávala firma AB stav, s 15 bytovými jednotkami. Plánovala sa aj 

výstavba 10 nájomných bytov niţšieho štandardu, ale k realizácii  

z finančných dôvodov  nedošlo. Rok prebiehal v obci bez väčších 

udalostí. Hádam najväčšia bola oslava sviatku Cyrila a Metoda, kde 

boli účastní aj hostia zo Srbska. Kaţdoročnou a teda aj tohtoročnou 

akciou sa stal protidrogový deň pre deti, ktorý sa konal 1.júna. Je to 

deň veľkého hluku a húkania policajných a hasičských áut, ale taký 

má byť poriadny záţitok pre deti. A ak sa pri tom aj niečomu priučia 

napr.: ako sa správať v prípade poţiaru alebo inej závaţnej udalosti 

bez pochýb to slúţi na dobrú vec. Zväz chovateľov kaţdoročne robí 

výstavu chovu králikov, čo tieţ má uţ dobré meno nielen v našej obci, 

ale i na okolí.   



Jednota dôchodcov má svoje speváčky. Súbor zaloţila pani Milada 

Zemková. Prvý krát sa zišli 14.9. 2007. Súbor teda tvorí pani Milada 

Zamková ako vedúca, ďalej Marta Galliková, Jolana Plevová, Anna 

Kollárová, Anna Schmidtová, Boţena Paulovičová, Jolana Šášiková, 

Vlasta Bullová, Anna Čačaná, Zdena Rigová, Paulína Gálisová, 

Jozefína Červeňová. Speváčky nielen obveseľujú kaţdé dôchodcovské 

posedenie, ale vystupujú  takmer na všetkých spoločenských 

podujatiach v obci a v jej okolí.  Stále dopĺňajú svoj repertoár o nové 

piesne a  pani  Paulovičová niekedy vymyslí aj nové  vtipné  texty.  

 

Speváčky sa zúčastnili i na súťaţi ľudových piesní v obci Jarok pod 

názvom „ Spieva celá rodina“.  Naše spevácke druţstvo i napriek 

tomu, ţe nemalo vlastný kroj sa umiestnilo na prvom mieste. Druţstvo 

bolo v zloţení p. Paulovičová, p. Šimeková a Lukáčiková a súťaţilo sa 

s pestrým repertoárom ľudových piesní.  

 

22.6. 2007 bola otvorená vzorová predajňa Metro v predajni potravín 

pani Vašovej. Občania si môţu vybrať, kde budú nakupovať. V obci je 

predajňa potravín Dekora – pán Dušan Kotúč, ktorú zásobuje 

veľkoobchod Bala alebo môţu nakupovať v predajni potravín COOP 

Jednota. 

 

Aj v tomto roku sa konali oslavy  na sviatok sv.  Cyrila a Metoda. 

Akcia sa veľmi vydarila, o čom svedčí bohaté zastúpenie ľudových 

súborov. Medzi nimi vystúpili Tamburáši zo Šurian a folklórna 

skupina z Čakajoviec ako aj naše speváčky z obce. 

 

 

25.8. 2007 sa otvorilo miniihrisko. Je umiestnené vedľa školského 

ihriska. Je pekné s umelým trávnikom. Pri otvorení sa zúčastnil p. 

poslanec NR SR Ing. Glenda, asistovali mu p. Štefan Sapár 

viceprezident Slovenského futbalového zväzu a výborní slovenskí 

futbalisti ako Dušan Titel a poslanec NR SR Dušan Galis, ktorý  má 

v našej obci aj rodinu.  

 

5. 12. 2007 podpísali predstavitelia obce Alekšince a predstavitelia 

obce Ivanje zo Srbskej republiky zmluvu o medzinárodnej spolupráci. 

Zápis je uvedený aj v zadnej časti kroniky.  



V kynologickom areáli sa urobila nová ţumpa a postavili sa nové 

sociálne zariadenia. Teraz je tam naozaj pekné oddychové miesto. 

Okrem toho, ţe je to hlavne areál pre výcvik psov, usporadúvajú sa tu 

rôzne spoločenské akcie a chodia sem i mamičky s malými deťmi.  

 

2008 

 

31. 5. 2008 poľovníci usporiadali akciu spolu s obecným úradom 

k mesiacu júnu – mesiac poľovníctva a ochrany prírody. Akcia 

spočívala z pekne urobenej výstavky poľovných trofejí.  

Okrem iného sme však mali moţnosť dozvedieť sa, ţe medzi 

mnohých úspešných strelcov, zúčastňujúcich sa viacerých poľovných 

súťaţí patrí aj náš miestny občan p. Stanislav Lukáčik. Poľovníci sa 

venovali aj mládeţi formou rôznych streleckých súťaţí. Dospelí si 

posedeli pri dobrej ľudovej muzike zo Zbehov, srnčom  guláši 

a občerstvení.  

 

22.6. 2008 sa konala slávnostná kolaudácia otvorenia tribúny na 

miestnom futbalovom ihrisku. Okrem pozvaných hostí zo 

spoločenského a kultúrneho ţivota sa akcie zúčastnila i hudobná 

skupina Gladiátor, ktorá uţ má dobré meno na Slovensku 

i v zahraničí. Viď zápis v zadnej časti kroniky. 

 

20 – 21.9. 2008 sa konal 5. ročník výstavy ovocia, zeleniny a kvetov. 

Výstava sa niesla v znamení roka zemiakov a veľmi sa vydarila. 

Porota ocenila najlepšie výstavné kusy ovocia a zeleniny. Šampiónom 

výstavy sa stalo jablko odroda Gloster od pána Jozefa Balku, ale ani 

ostatní vystavovatelia neodišli na prázdno, kaţdý dostal nejakú 

pozornosť. Podobné výstavy sa budú konať l - krát za 2 roky. 

Súčasťou výstavy sa stala aj súťaţ najlepší zemiakový šalát. Víťazom 

sa stala pani Darina Matuškovičová.    

 

V septembri sa začali sťahovať do nových bytoviek občania, ktorým 

boli pridelené byty.  

 

2009 

Zvykáme si na novú peňaţnú menu v eurách. 17.2. 2009 boli dané do 

prevádzky nové šatne s tribúnou na futbalovom ihrisku. Celý areál je 



veľmi pekný, udrţiavaný. Na tribúne  i v  krytých striedačkách sú 

farebné sedačky. Dúfam, ţe naši futbalisti budú dobre reprezentovať 

našu dedinu.  

 

 V kynologickom areáli pribudla nová drevená chatka, čo bude dobré, 

hlavne v lete na ubytovanie hostí. 

 

3. júla 2009  bola slávnostná kolaudácia školy, ktorú renovovala firmy 

ELLIOS s.r.o. Nitra. Deti sa po prázdninách vrátili do vynovenej 

školy. Na budove sa vymenili všetky okná za plastové, celá budova sa 

zateplila a dostala novú fasádu. Náklady na rekonštrukciu boli asi za 

20 miliónov korún slovenských. Projekt bol realizovaný z európskych 

štrukturálnych fondov a obec prispela asi l miliónom zo svojich 

prostriedkov.   

 

4. júla 2009  sa uskutočnili Dni Slovanov pod záštitou 1. 

podpredsedníčky NR SR Anny Belousovovej. Vyvrcholenie týchto 

slávnosti, ktoré sa konali aj v Nitre, bola vatra Slovanskej vzájomnosti 

u nás v Alekšinciach. Akcia sa konala v kynologickom areáli a bola 

zorganizovaná na veľmi dobrej úrovni. Na slávnosti okrem prejavov 

hostí vystúpili aj súbory zo Srbska, Bieloruska a Chorvátska. Primátor 

druţobného mesta Prijepolie zapálil vatru a na ukončenie predviedol 

kultúrno-folklórny súbor z Ukrajiny pôsobivú ohňovú show.  

 

29. augusta sa v obci uskutočnili oslavy 65. výročia SNP za účasti 

pozvaných hostí. 

 

Koncom roka sa firma Eurovat pustila do rekonštrukcie strechy na 

starom kaštieli, ktorý je dominantou obce. Bolo by na škodu, ak by 

zanikla taká pamiatka. Veď z novšieho kaštieľa uţ zostali len ruiny.  

Zaujímavosť: na hrade červený kameň sa našiel obraz, pomenovaný 

ako neznámy kaštieľ. Mnohí občania Alekšiniec sa na základe starých 

fotografií, či vlastných spomienok zhodli, ţe sa jedná o Alekšinský 

kaštieľ Dezasseovcov. Túto skutočnosť sme oznámili aj samotnej 

správe hradu Červený kameň.  

  

 

 



4.7. 2009 - Dni Svätého Huberta 

Poľovníckemu zväzu sa v tomto roku vydarila veľmi dobrá akcia. 

„Dni Svätého Huberta“. Slávnosť sa konala 12. a13. septembra. Išlo 

o spojenie kultúrno-zábavného programu a duchovnej myšlienky. 

Otvorenie slávnosti bolo v sobotu poobede za prítomnosti členov 

zväzu a pozvaných hostí. V tento deň bol program venovaný deťom. 

Vystúpili tu sokoliari s odborným výkladom a konali sa i rôzne 

súťaţe. Večer bola tancovačka, podával sa dobrý guláš, ryby a iné 

poľovnícke špeciality. V nedeľu sa v kostole konala svätá omša. 

Niesla sa v duchu ďakovania za dary prírody, ktorú nám stvoriteľ 

daroval.  Pri obetovaní niesli k oltáru poľovníci v slávnostných 

uniformách obetné dary, ktoré boli veľmi pekne naaranţované. Bol 

tam srnec, ryby, divé kačky a iná lovná zver.  Slávnostnú atmosféru 

upevnili aj trubačky z Vysokej školy lesníckej vo Zvolene, ktoré hrali 

na lesných rohoch. Po omši mali poľovníci a ich hostia slávnostný 

obed. Bola to veľmi pekná slávnosť a vo všetkých zanechala hlboký 

záţitok. 

 

V obci sa v základnej škole otvorila nová kniţnica. V rámci nej sa 

spojila obecná a školská kniţnica. I napriek tomu, ţe sú tu pekné 

priestory a dokupujú sa nové knihy, záujem o výmenu kníh je malý.  

 

27.11. 2009 – oslava 30. výročia otvorenia novej budovy základnej 

školy. Sprievodnou akciou bola i filatelistická výstava p. Oskara 

Jančára – občana našej obce. Oslava sa konala v kultúrnom dome 

a zúčastnili sa jej významní hostia. Spomeniem len najdôleţitejších 

alekšinčanov – p. poslanca Glendu a p. Máriu Kreslovú rod. 

Florekovú generálnu riaditeľku Zväzu väzenskej a justičnej stráţe 

Slovenska. Zúčastnili sa i starostovia okolitých obcí, bývalí i súčasní 

pedagógovia a hlavne školopovinné deti.   

 

14.12. 2009 dostali naši dôchodcovia p. Ing. Leonard Bulla a pani 

Marta Galliková na Bojnickom zámku ocenenie Senior roka za 

aktívnu prácu v organizácii Jednota dôchodcov. 

 

V tomto roku sa dokončila okolo cintorína aj nová ohrada. Cintorín je  

 



teraz pekne upravený vďaka novej výsadbe okrasných rastlín, novým 

lavičkám a vydláţdeným chodníkom. K výbave cintorína sa dokúpil aj 

vozík na odvoz rakví k hrobom. Od júna 2008 naše speváčky 

odprevádzajú svojim spevom kaţdého zosnulého občana a tým 

prispievajú k zlepšeniu kvality pohrebných obradov. 

 

Koncom roka sa začala aj 1. etapa výstavby kanalizácie na Hornom 

Balkáne.  

 

Duchovný život v našej obci 

 

V tomto období stále v našej farnosti pôsobí pán farár Mgr. Marián 

Uváček. Jeho práci sa darí, veď v tomto roku bol vysvätený za  kňaza  

v Lukáčovciach Ondrej Zemko. Aj v našej obci ak Boh dá budeme 

mať nových kňazov. V bratislavskom seminári študuje Róbert Ťapušík 

a v nitrianskom Ondrej Kovaľ. Obaja v 4 ročníku. Aj v susedných 

Lukáčovciach majú v tomto čase dvoch študujúcich za kňazov. Len 

v kostole akoby ubúdalo veriacich. 

Pán farár kaţdý rok organizuje na slávnosť Boţieho tela tzv. budičky, 

čo je procesia na oslavu Boţieho tela. Je to pekná náboţenská 

slávnosť s dychovou hudbou. Niektoré deti chodia do tzv. E-RKA, 

kde spolu nacvičujú koledy alebo vedú činnosť s náboţenskou 

tematikou. Cez leto chodia spolu na výlety. Aj miništrantov má pán 

farár hodne, cez omšu ich je aj 14. Tieţ cez leto chodia na týţdeň na 

výlet na čo sa veľmi tešia.   

Na začiatku roka 2008 na podnet biskupskej konferencii sv. otec  

urobil organizačné zmeny v diesézach,  naša obec prešla z trnavskej 

diecézy do nitrianskej. 

 

Čo je nové ešte v Alekšinciach  

 

Za posledné roky sa občania akoby viac starali o vzhľad svojich 

príbytkov. Na viacerých domoch sú vymenené drevené okná za 

plastové a nové sú aj fasády domov. Sú veselšie, farebnejšie. Viacerí 

k vôli šetreniu energií, ktorá je veľmi drahá aj zatepľujú svoje domy. 

Majitelia záhrad sa viac orientujú na výsadbu  trávnikov a okrasných 

drevín, ako na sadenie zeleniny, kukurice a zemiakov ako to bolo  



v minulosti. Na chov ošípaných, kačíc, husí ako to bolo kedysi na 

kaţdom dvore sa orientuje uţ len málokto. Nie je to uţ ekonomicky 

výhodné. Alebo sme zleniveli? Naše dvory nie sú uţ 

poľnohospodárske ako voľakedy, ale pestujeme na nich zelenú 

trávičku, staviame altánky pre oddych a hojdačky. Na uliciach je 

vidieť veľa nových aut. Auto majú skoro v kaţdom dome. Horšie je to 

zo zamestnanosťou. V tomto období zúri celosvetová kríza a veľa 

mladých, ktorí nenájdu doma uplatnenie hľadajú prácu v zahraničí. 

Veru veľa alekšinčanov je hlavne v Anglicku, Nemecku v Irsku, 

Dánsku a všelikde po svete. Aj tam to nie je so zamestnanosťou také 

ruţové.  Naše deti sa viac ako hrám vo voľnej prírode venujú hrám na 

počítačoch. Skoro v kaţdej rodine, kde sú školopovinné deti, majú 

počítač, niektorí s pripojením na internet.   

 

Počasie 

 

Aké bolo počasie za posledné štyri roky? Cítiť globálne otepľovanie. 

Počasie bolo mierne, aţ teplé, s rýchlym prechodom z jedného 

ročného obdobia do druhého. Jar ako po iné roky takmer nemáme. 

Teplo býva aţ do Vianoc a po málo snehovej zime sa sprudka oteplí. 

V roku 2009 sa dobre darilo zemiakom, s obilninami to bolo 

poslabšie. Ale i napriek horúcim,  suchým letám sa ten priemer 

všetkého čo zasadíme urodí. Dosť často býva veterno, keď prídu 

búrky sú silnejšie čo sa týka bleskov, čo predtým nebývalo. Aj vetry 

sú silnejšie. Cítiť, ţe sa dejú  klimatické zmeny.     


